
3روزنامه اخبار صنعت   چهارشنبه 29 دی 1400     شماره  1823 اقتصاد
فراخوان ايميدرو به شرکت 
هاي فولادي و معدني براي 

ارايه اولويت هاي بومي سازي
عامل  هيات  رييس  سازي  بومي  مشاور 
نامه اي  ارسال  با  سازمان  اين  گفت:  ايميدرو 
به شرکت هاي بزرگ معدني و فولادي، ضمن 
فعال در سومين  براي حضور  آن ها  از  دعوت 
جشنواره و نمايشگاه ملي فولاد ايران، از تعيين 
وزارت  داخل  ساخت  تعميق  ميز  استقرار  و 
صنعت، معدن و تجارت با حضور مقامات عالي 
يونسيان  داد.حسن  خبر  مهم  رويداد  اين  در 
افزود: سومين جشنواره و نمايشگاه ملي فولاد 
ايران با رويکرد “بومي سازي، توسعه تکنولوژي 
و افزايش توان تامين پايدار داخلي” از شرکت 
هاي فولادي و معدني خواسته تا اولويت هاي 
بومي سازي خود را جهت فراخوان به سازندگان 
و تامين کنندگان داخلي کشور در اين رويداد 
ملي ارايه کنند.بنابر اين گزارش، جشنواره ملي 
فولاد ايران با حمايت معاونت علمي و فناوري 
و  معدن  صنعت،  وزارت  جمهوري،  رياست 
تجارت، ايميدرو، تشکل هاي صنعتي و معدني 
کشور و مشارکت شرکت هاي بزرگ زنجيره 
آهن و فولاد، تامين کنندگان داخلي و شرکت 
هاي دانش بنيان از 19 تا 21 بهمن ماه سال 

جاري در هتل المپيک تهران برگزار مي شود.

همکاري هاي مشترک مپنا و 
فولاد مبارکه منافع عمومي 

دربر خواهد داشت
رئيس هيأت مديره و مديرعامل گروه مپنا با 
اشاره به همکاري هاي مشترک اين شرکت با فولاد 
مبارکه در زمينه هاي مختلف به ويژه در حوزه 
انرژي، گفت: همکاري هاي مشترک مپنا و فولاد 
مبارکه، منافع عمومي دربر خواهد داشت.»عباس 
علي آبادي« رئيس هيأت مديره و مديرعامل گروه 
مپنا در بازديد از شرکت فولاد مبارکه با بيان اين 
که فولاد مبارکه يک ثروت ملي و زيرساخت توسعه 
کشور محسوب مي شود، اظهار کرد: صنعت فولاد 
به عنوان يکي از اساسي ترين عناصر صنعت هر 
کشور است.وي در ادامه افزود: اساساً کشورهايي 
که داراي فناوري توليد فولاد هستند، مي توانند 
مدعي پيشرفت و توسعه باشند؛ خوشبختانه در 
کشور ما از صنعت فولاد به خوبي صيانت شده 
و اين صنعت در مسير درستي حفظ گرديده و 
توسعه و بهبود پيدا کرده است.رئيس هيأت مديره 
مپنا با اشاره به همکاري هاي مشترک اين شرکت 
با فولاد مبارکه در زمينه هاي مختلف به ويژه 
همکاري هاي  کرد:  خاطرنشان  انرژي  حوزه  در 
مشترک مپنا و فولاد مبارکه، منافع عمومي دربر 
خواهد داشت.وي تأمين انرژي پايدار به ويژه برق 
را از مهم ترين اقدام مشترک مپنا و فولاد مبارکه 
اذعان داشت: صنعت فولاد، صنعتي  دانست و 
حساس و پيچيده است و راه حل هاي مؤثري براي 
تأمين انرژي اين صنعت در کشور وجود دارد که 
شرکت مپنا، آمادگي لازم براي هرگونه همکاري 
ارتقاي  اين مهم و  مشترک در راستاي تحقق 

بهره وري صنايع فولادي کشور را دارد.

 مدير HSEE شرکت تهيه و توليد 
مواد معدني ايران خبر داد:

احداث پايگاه امداد و نجات طبس
با احداث پايگاه امداد و نجات در طبس 
و ايجاد سيستم مانيتورينگ و ردياب پرسنل 
به صورت پايش آنلاين که براي اولين بار در 
معادن زغال سنگ کشور در مجتمع “ممرادکو 
برداشته  اجرا شده است، گام موثري  طبس” 
شرکت  عمومي  روابط  گزارش  شد.به  خواهد 
تهيه و توليد مواد معدني ايران، پرهام خواجه 
در  ايمپاسکو  گفت:  مطلب  اين  بيان  با  پور 
راستاي حفظ محيط زيست و صيانت از اين 
در سطح کشور  مهمي  اقدامات  ملي  سرمايه 
خصوص  اين  در  است.  داده  انجام  کلان  و 
با سازمان حفاظت محيط  تعامل  به  مي توان 
در  بار  اولين  براي  معادن  مشارکت  و  زيست 
سطح کشور در فراخوان معادن سبز نام برد.
خواجه پور خاطر نشان کرد: اخذ مجوز زيست 
محيطي معدن طلاي دره اشکي و هيرد، خارج 
شدن اکثر مجتمع ها از ليست صنايع آلاينده، 
استفاده بهينه و مديريت مصرف آب با اجراي 
پروژه هايي نظير ساخت تيکنر و فيلتر پرس و 
که  نخلک  در مجتمع سرب  فاضلاب  تصفيه 
تونل و  افق 240  از آب  استفاده  ماحصل آن 
تصفيه جهت مصارف بهداشتي است، ازجمله 
معدني  مواد  توليد  و  تهيه  شرکت  اقدامات 
 HSEE است.مدير HSEE ايران در بخش
شرکت تهيه و توليد مواد معدني ايران تصريح 
کرد: مجتمع طلاي موته با استفاده از کاشت 
پايش  به  منجر  که  گياهي  خاص  گونه هاي 
باطله  هاي  سد  در  محيطي  زيست  آلودگي 
است. داده  انجام  موثري  اقدامات  است،  شده 
وي اظهار داشت: ايمپاسکو با پياده سازي نظام 
پسماند  تفکيک  گواهي  اخذ  و  مديريت سبز 
شهرداري،  پسماند  مديريت  اداره  از  مبدا،  از 
انرژي گريد G ساختمان هاي  اخذ برچسب 
غير مسکوني، انجام معاينه فني موتورخانه با 
هدف بهينه سازي انرژي و کاهش انتشار آلاينده 
هاي هوا و همچنين انجام مميزي فني انرژي 
ساختمان گام موثري در راستاي حفظ محيط 
زيست و استفاده بهينه از انرژي برداشته است.
مدير HSEE شرکت تهيه و توليد مواد معدني 
ايران در ادامه گفت: در سال 1400 با توجه 
به شاخص هاي ذکر شده افزايش کل ساعت 
ضريب  کاهش  درصد،   19 ميزان  به  کارکرد 
افزايش  درصد،   68 ميزان  به  حوادث  شدت 
را  درصد  ميزان 13  به  حوادث  تکرار  ضريب 
اجراي  جهت  برنامه ريزي  با  که  است  داشته 
صحيح اصول ايمني و انجام طرح ارتقاء جامع 
HSEE در مجتمع هاي تحت پوشش طي 
مجتمع هاي  سازي  همسان  جهت  سال  سه 
تابعه و بهبود ارزيابي ريسک و سيستم بازرسي 
افسرهاي  تربيت  نيز  و  افزاري  نرم  به صورت 
بهبود  و  اهداف  پيشبرد  در جهت  آتشنشاني 

عملکرد برنامه ريزي کرده است.

وزير صنعت، معدن و تجارت؛

بسته پيشنهادي رفع موانع توليد 
قابليت اجرا دارد

سيد رضا فاطمي امين با بيان اينکه همه 
موارد بسته پيشنهادي رفع موانع توليد از 2 
از ابلاغ قابليت  هفته تا حداکثر سه ماه پس 
اجرا دارد، گفت: پيش بيني مي شود اين بسته 
همچون بسته حمايت از صادرات مورد استقبال 
فعالان اقتصادي قرار بگيرد و در رونق فضاي 

توليد کشور موثر باشد.
»سيد رضا فاطمي امين« در گفت و گويي 
با بيان اينکه مشکلات احصاء شده از بررسي 
موانع توليد در طول چند سال گذشته بدست 
آمده و به نوعي مسائل کف ميدان توليد مورد 
از  يکي  اظهارداشت:  است،  گرفته  قرار  توجه 
که  است  موانعي  رفع  وزارت صمت،  اقدامات 
با آن  فعالان اقتصادي در بخش هاي مختلف 

مواجه هستند.
فاطمي امين افزود: در نخستين اقدام در 
مهرماه سال جاري با تاکيد رييس جمهوري، 
در  صادرات  بخش  در  ماده   26 شناسايي 
و  تصويب  با  که  شد  داده  قرار  کار  دستور 
در  خوبي  تاثير  دولت،  اقتصادي  ستاد  ابلاغ 
رضايت  و  استقبال  مورد  و  گذاشت  صادرات 

صادرکنندگان قرار گرفت.
وزير صنعت، معدن و تجارت، با بيان اينکه 
دومين بسته براي رفع موانع اقتصادي در پنج 
ادامه داد: حدود 11  بخش تدوين شده است، 
ماده مربوط به حوزه تامين مالي، چهار مورد از 
مواد مربوط به حوزه ماليات و 6 ماده هم درباره 
کليات موضوع کسب و کار است؛ همچنين در 
حوزه تامين اجتماعي و زيرساخت هاي توليد 
هم موانعي احصاء و احکامي در جهت رفع آن ها 

پيش بيني شده است.
پيشنهادها  اين  از  برخي  اضافه کرد:  وي 
مانند تقسيط بدهي هاي مالياتي به محض ابلاغ 
قابل اجراست، زيرا ساز و کارها وجود دارد و 
توليدکنندگان  براي  که  ابهاماتي  بايد  فقط 
مانع ايجاد کرده برطرف شود و برخي ديگر از 
پيشنهادها همچون افزايش اختيارات بانک ها در 
استان ها و شهرستان ها نياز به دستورالعمل هاي 

اجرايي دارد.
جلسه  در  رييس جمهوري  گذشته  روز 
بر  تاکيد  با  دولت  اقتصادي  هماهنگي  ستاد 
اهتمام جدي دولت براي تحقق عملي ديدگاه 
رهبر معظم انقلاب اسلامي در زمينه مانع زدايي 
از توليد و پشتيباني ها، گفت: بسته پيشنهادي 
وزارت صنعت، معدن و تجارت در زمينه رفع 
موانع توليد بايد به سرعت تصويب و اجرايي 

شود.

تبعات درج قيمت توليدکننده 
روي کالا

قيمت  درج  گفت:  تهران  اتاق  عضو 
فروشگاه هاي  براي  کالا  روي  توليدکننده 
زنجيره اي مشکلي ايجاد نمي کند اما 200 هزار 
عام  مصرف کنندگان  و  کوچک  صنفي  واحد 

قطعاً با مشکل مواجه خواهند شد.
هيأت  نشست  در  ديروز  نقيب  علي 
به  اشاره  با  تهران  بازرگاني  اتاق  نمايندگان 
در  صمت  وزارت  جديد  نامه  شيوه  اشکالات 
مورد درج قيمت توليد کننده بر روي کالا به 
کرد:  اظهار  کننده،  مصرف  قيمت  درج  جاي 
قطعاً با شفاف سازي مي توان رقابت پذيري و 
کيفيت کالا را افزايش داد اما تحقق اين موضوع 

نيازمند زيرساخت است.
بازرگاني  اتاق  نمايندگان  هيأت  عضو 
تهران افزود: بخشنامه درج قيمت توليدکننده 
دو  همين  در  و  برگ صادر  دو  در  کالا،  روي 
برگه موضوع بخشنامه ها براي همه کالا تعميم 
همه  تقريباً  آن  اساس  بر  و  است  شده  داده 
توليدکنندگان کالاهاي مختلف مکلف شده اند 
که قيمت توليدکننده را بر روي کالا درج کنند.
بخشنامه  اساس  بر  داد:  ادامه  نقيب 
فروشگاه هاي  جمله  از  کالا  فروش  مراکز 
زنجيره اي و يا واحدهاي صنفي عرضه کننده 
مشخصي  درصد  اساس  بر  پس  اين  از  بايد 
عرضه  فروشگاه  در  را  کننده  مصرف  قيمت 
براي  امکان  اين  کنند.  تعيين  کننده 
فروشگاه هاي زنجيره اي وجود دارد اما به نظر 
واحد  با حدود 200 هزار  رابطه  مي رسد در 
صنفي کوچک امکان پذير نباشد و اجراي آن 
با مشکلاتي مواجه شود و مشکلاتي را براي 

مصرف کنندگان عام به وجود خواهد آورد.
وي بيان کرد: شرکت هاي بزرگ معمولاً 
اجراي  لذا  هستند  پخش  واحدهاي  داراي 
اين بخشنامه مشکلاتي را براي آنها به وجود 
نمي آورد اما شرکت هاي کوچک براي حضور در 
بازار مجبور به ارائه يک سري تخفيفات و يا 
فروش کالا به صورت اعتباري هستند و لذا بر 
اساس اين بخشنامه نمي توانند با شرکت هاي 

بزرگ رقابت کنند.
عضو هيأت نمايندگان اتاق بازرگاني تهران 
گفت: همچنين درصدهايي که به عنوان سود 
توزيع کننده نسبت به قيمت توليدکننده در 
نظر گرفته شده است کارشناسي شده نيست 
زيرا بر اساس اين بخشنامه سود براي پخش 
و  درصد   7 منطقه اي  درصد،   10 سراسري 
استاني 5 درصد در نظر گرفته شده که با توجه 
امکان  به هزينه هاي لجستيک چنين چيزي 
محاسبه  درستي  به  هزينه ها  و  نيست  پذير 

نشده است.
وي گفت: بنابراين انتظار اين است که تا 
قبل از بروز مشکلات، وزارت صمت در مورد 
بخشنامه درج قيمت توليدکننده بر روي کالاها 
بازنگري  کننده  مصرف  قيمت  درج  جاي  به 

انجام دهد.
لجستيک  هزينه هاي  شد:  يادآور  نقيب 
براي کالاهاي متفاوت فرق مي کند و ممکن 
است هزينه حمل کالاهاي گران قيمت يک 
اما هزينه  باشد  تمام شده کالا  قيمت  درصد 
حمل کالاهاي ارزان قيمت مثل نوشابه ها يا آب 

معدني حدود 10 درصد است.

اخبار اخبار

اقتصاد  وزارت  در  دولت  دارايي هاي  و  اموال  مديريت  مديرکل 
هزار   28 تقريبي  ارزش  به  مازاد  ملک  معادل 2637  اينکه  بيان  با 
ميليارد تومان وجود دارد، آخرين وضعيت فروش اموال مازاد دولت و 

موانع آن را نيز اعلام کرد. 
اقتصادي  هماهنگي  ستاد  به  کرد:  اظهار  دادگر  وظيفه  فاطمه 
وزارت  ويژه  به  وزارتخانه ها  و  دستگاه ها  که  کرديم  بخشنامه  دولت 
علوم و وزارت کار و رفاه اجتماعي و تابعين آن ها چون دانشگاه ها، 
صورت  به  چه  حرفه اي،  و  فني  سازمان  اجتماعي،  تامين  سازمان 
شفاهي يا چه به صورت کتبي در راستاي فروش اموال مازاد خود 
همکاري نمي کنند و مصوبه هاي وزارت اقتصاد در اين زمينه را اجرا 

نمي کنند. 
چرا مزايده 2400 ملک به نتيجه نرسيد؟

وي با بيان اينکه مقررات مربوط به فروش اموال دولت انعطاف 
ندارد، افزود: از سوي ديگر، نزديک 2400 ميليارد تومان اموال مازاد 
آن  علت  و  نداشتند  برنده  اما  مزايده گذاشته شدند  به  که  داشتيم 
اين است که اين املاک بزرگ و با ارزش هستند و خريداران آن ها 
نمي توانند به صورت يکجا اين مبلغ را پرداخت کنند و امکان تقسيط 
و مهلت به خريداران اين املاک در قانون براي پرداخت مبالغ وجود 

ندارد.
قوانين  در  داد:  ادامه  اقتصاد  وزارت  در  مسئول  مقام  اين 

پيش بيني هايي براي فروش و مزايده اموال مازاد دولت صورت نگرفته 
آن هاست که  کاربري  تغيير  اموال،  اين  فروش  موانع  از ديگر  است. 
که  است  کرده  قيد  توليد  قانون جهش  در  و شهرسازي  راه  وزارت 
براي ساخت  اختيار دستگاه هاست،  اختصاصي دولت که در  املاک 
مسکن عرضه شود و تا زماني که تغيير کاربري املاک مازاد دولت 
صورت نگيرد، عملا نمي توان انتظار داشت که اين املاک براي فروش 

به مزايده گذاشته شوند.
تغيير کاربري؛ بزرگترين چالش فروش اموال مازاد 

دادگر بيان کرد: بسياري از پرونده هاي فروش اموال مازاد پشت 
در کميسيون ماده 5 بلاتکليف هستند. در حال حاضر، 2637 ملک 

که  دارد  وجود  دارند،  مالکيت  سند  و  ندارند  حقوقي  مشکلات  که 
وزارت اقتصاد مجوز فروش آن ها را صادر کرده است اما انجام فروش 
اصلاحات  مزايده،  تحقق  براي  لازم  شرايط  کاربري،  تغيير  به  آن ها 
قانون و جذب خريداران وابسته است که تاکنون اين موانع حل نشده 
جمهوري  دولت  مالک،  که  است  ترتيب  بدين  دولت  املاک  است. 
اسلامي ايران است و ملک هايي هستند که دولت آن ها را به منظور 
بهره برداري و انجام وظايف در اختيار وزارتخانه ها و دستگاه هاي خود 

قرار داده است.
کدام دستگاه ها بيشترين ملک مازاد را دارند؟

مدير کل مديريت اموال و دارايي هاي دولت در وزارت اقتصاد 
با مقاومت  پايان  تا  آغاز  از  مازاد  اموال  فرآيند فروش  اينکه  بيان  با 
به  مازاد  اموال  فروش  راستاي  در  گفت:  مي شود،  مواجه  دستگاه ها 
شرکت هاي دولتي و بانک ها ورود نکرديم و اين اموال صرفا اموالي 
هستند که در اختيار دستگاه ها و وزارتخانه ها براي بهره برداري قرار 
گرفته است. ارزش املاک مازاد شناسايي شده تقريبا 28 هزار ميليارد 

تومان است و اين رقم بدست آمده، برآوردي و تخميني است.
و  هستند  املاک  دوستدار  دستگاه ها  همه  اينکه  اعلام  با  وي 
که  نهادهايي  و  دستگاه ها  عمده  کرد:  بيان  دارند،  بسياري  املاک 
دارنده اموال مازاد هستند، شامل دانشگاه ها، وزارت بهداشت، جهاد 

کشاورزي، نيروهاي مسلح و ... مي شود.

مشاور رئيس جمهوري و دبير شوراي عالي مناطق آزاد تجاري- 
صنعتي و ويژه اقتصادي گفت: در مجموع 2 درصد صادرات، هفت 
درصد سرمايه گذاري و يک درصد از توليد کشور براي مناطق آزاد 
است که نشان مي دهد تاکنون اين مناطق آن طور که بايد به اهداف 

خود نرسيده اند.
به گزارش مناطق آزاد، »سعيد محمد« در سومين گردهمايي 
بيانات  انقلاب در  افزود: رهبر معظم  آزاد کشور  ائمه جمعه مناطق 
سال هاي قبل اهدافي همچون توليد، صادرات و ارز آوري را از جمله 

موارد مورد انتظار مناطق آزاد بيان کرده بودند.
از ظرفيت مناطق آزاد بيشترين  وي يادآور شد: اکثر کشورها 
اقتصاد چين  از  اند، 75 درصد  برده  منافع کشورشان  براي  را  بهره 
در مناطق آزاد اين کشور است و مناطق آزاد موتور پيشران امارات 
هستند، عمده مشوق هاي معمول مناطق آزاد در سطح جهان هم 

مشوق هاي مالياتي و گمرگي است.
 500 و  هزار   2 اکنون  هم  بيان داشت:  رئيس جمهوري  مشاور 
از  آنها  اکثر  دارند که  فعاليت  ويژه  و  آزاد  مناطق  توليدي در  واحد 
مجموعه هاي خوب کشور هستند، اما به خاطر حذف مشوق ها همه 

گرفتار شده اند.
وي ادامه داد: با حذف مشوق ها ديگر مجموعه اي به مناطق آزاد 
نخواهد آمد، آنها که آمده اند هم خواهند رفت، براي ادامه فعاليت 

مناطق آزاد بايد به اصل قانون اداره کرد اين مناطق رجوع کرد.
محمد افزود: هم اکنون برخي واحدهاي توليدي در مناطق آزاد 
2 بار ماليات بر ارزش افزوده مي دهند، يک بار پس از خريد مواد اوليه 
که قصد ورود آنها را به منطقه دارند و يک بار هنگام خروج محصول 

توليد شده در منطقه.
وي به شرکتي اشاره کرد که سه بار ماليات مي داد و گفت: اين 
در حالي است که توليدکنندگان در سرزمين اصلي يک بار ماليات بر 

ارزش افزوده مي دهند.
اقتصادي   ويژه  صنعتي  ـ  تجاري  آزاد  مناطق  شورايعالي  دبير 
زيرساخت هاي  تاسيس  بايد هزينه  قانون، دولت  يادآور شد: مطابق 
مناطق آزاد را تامين کند، اما تاکنون انجام نشده و هفت منطقه آزاد 

جديد هم تاسيس شده است.
الگو  جهان  مترقي  آزاد  مناطق  قوانين  از   65 ماده  گفت:  وي 
موارد  به جز  آزاد  مناطق  امور  همه  آن  مطابق  و  است  شده  گرفته 
در  موضوع  اين  بار  دو  است.  منطقه  مديرعامل  با  امنيتي  و  نظامي 
و حمايت  تاييد  بار  دو  هر  که  مطرح شده  رئيس جمهوري  حضور 
کرده است، اما دستگاه ها به شرايط کنوني خو گرفته اند و اختيارات 
بنادر، شهرهاي  بايد  قانون  را واگذار نمي کنند، در حالي که طبق 

جديد و دستگاه هاي خدمت رسان در مناطق آزاد تحويل ما بشوند.
مرزها  در  دستگاه  از 20  بيش  اکنون  هم  کرد:  تصريح  محمد 
حضور دارند، عملکرد هماهنگ هم ندارند و بر اين اساس در عمل 
به  خطاب  رئيس جمهوري  اند.مشاور  شده  صادرات  و  توليد  مانع 
ائمه جمعه حاضر در جلسه، بيان داشت: به ويژه در حوزه موضوعات 
مناسب  راهکارهاي  بايد  نيازمنديم،  شما  به کمک  مناطق  فرهنگي 
نشوند  تقويت  باورها  تا  و  يافت  موضوعات  براي  اي  کليشه  غير  و 

مشکلاتي از جنس فرهنگي حل نخواهند شد.
وي تصريح کرد: در مناطق آزاد همواره عمده توجه معطوف به 
توسعه اقتصادي بوده است، بر اين اساس ابعاد فرهنگي و اجتماعي 
صدمه ديده اند، هرجا صنعت و اقتصاد بدون پيوست ها حضور يافته 

آسيب هاي فرهنگي و اجتماعي ايجاد کرده است.
محمد يادآور شد: به مجموعه در حال احداث پتروشيمي چابهار 
گفتيم بايد تا حد ممکن از بوميان منطقه استفاده کنند، مهاجرت 

کمتر تبعات و آسيب هاي اجتماعي کمتر را در پي خواهد داشت.
وي اظهار داشت: مسوولان در مناطق آزاد از مردم دور افتاده 

اند، در سفرها اکثرا سعي مي شود ديدارهاي مردمي داشته باشيم 
مشکلات  منفي  ابتدا  در  نگاه  با  موارد  بعضي  در  و  آيند  مي  افراد 
خود را مطرح مي کنند، طبيعي هم هست زيرا در 20 سال گذشته 
مديرعامل منطقه را هم نديده اند چه رسد به دبير شورايعالي مناطق، 
اما بسياري از مشکلاتي که دارند حتي بدون هزينه کردهاي خاص 

نيز قابل حل شدن هستند و کارها جلو مي رود.
اقتصادي  ويژه  صنعتي  ـ  تجاري  آزاد  مناطق  شورايعالي  دبير 
آزاد جايي داشته  نبايد در مناطق  اشرافي گري  بيان داشت: روحيه 
باشد، براي تردد کاروان راه بيندازيم، آسانسور شخصي داشته باشيم 
و  نبينند  را  مديران  هم  خودمان  مجموعه  کارمندان  کم  کم  که 

برخوردهاي توام با تفرعن جايي در مناطق آزاد ندارد.
محمد با بيان اينکه وضعيت بهداشت و درمان در مناطق آزاد 
مطلوب نيست، افزود: کيش که نگين مناطق آزاد کشور است فقط 
يک بيمارستان خصوصي دارد که آنجا هم تعرفه ها اين قدر بالا است 
تاسيس  مجوز  اخذ  به دنبال  ندارند،  استفاده  امکان  عادي  مردم  که 
بيمارستان علوم پزشکي در مناطق اروند و چابهار هستيم تا وضعيت 
درماني بهتر شود، طرح هايي براي ايجاد بيمارستان و دهکده هاي 

سلامت در مناطق آزاد نيز در دست بررسي هستند.
به  گفتيم  اروند  آزاد  منطقه  در  مان  پرسنل  به  گفت:  وي 
هزار   2 تحصيل  براي  جديد  ساختمان  تا  بروند  قديمي  ساختمان 
دانشجوي عراقي و ارز آوري حاصل از حضور آنان استفاده شود که 
افتاد، در حالي که پول فروش آن ساختمان  برخي مخالفت ها راه 
صرف ايجاد جاده، لوله کشي و تاسيس سيستم دفع فاضلاب براي 

مردم همان منطقه خواهد شد.
ويلاي   6 تا  پنج  قشم  در  کرد:  تصريح  رييس جمهوري  مشاور 
لاکچري داشتيم که به فروش گذاشته شدند تا پول آنها صرف ايجاد 

پل ارتباطي خليج فارس شود.

سيد روح اله لطيفي گفت: سهم صادرات ايران با 9 کشور عضو 
سازمان همکاري اسلامي )اکو( در 9ماهه امسال، 19ميليون و 856 
هزار و 531تنُ کالا به ارزش هفت ميليارد و 640 ميليون و 488 
هزار و 517 دلار بود که نسبت به مدت مشابه سال قبل جهش 41 

درصدي در وزن و 52 درصدي در ارزش داشته است.
»سيد روح اله لطيفي« در اين باره اظهار داشت: از ابتداي سال 
1400 تا اول دي ماه، 23 ميليون و 240 هزار و 38 تن کالا به ارزش 
11 ميليارد و 754 ميليون و 147 هزار و 716 دلار بين ايران و 9 
کشور عضو سازمان اکو تبادل شد که نسبت به مدت مشابه سال قبل 

30 درصد در وزن و 42 درصد در ارزش رشد داشته است.
ترکيه مقصد نخست صادرات

اکو،  عضو  کشورهاي  به  صادرات  ميزان  خصوص  در  لطيفي 
توضيح داد: ترکيه با خريد چهار ميليارد و 131ميليون دلار، مقصد 

از  پس  و  بود  اکو  اعضاي  بين  در  ايران  صادراتي  کالاهاي  نخست 
آن افغانستان با يک ميليارد و 412 ميليون دلار، پاکستان با 911 
ازبکستان  دلار،  388ميليون  با  آذربايجان  دلار،جمهوري  ميليون 
با  قزاقستان  دلار،  240ميليون  با  ترکمنستان  دلار،  310ميليون  با 
با  تاجيکستان  و  دلار  62ميليون  با  قرقيزستان  دلار،  133ميليون 
54ميليون دلار در رتبه هاي بعدي صادرات کالاهاي ايراني قرار دارند.
سخنگوي گمرک در خصوص واردات از اعضاي اکو نيز گفت: در 
9ماه امسال، سه ميليون و 383 هزار و 507 تن کالا به ارزش چهار 
ميليارد و 113 ميليون و 659 هزار و 199 دلار از 9 کشور عضو اکو 
وارد کشورمان شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل 12 درصد در 

وزن کاهش  و 27 درصد در ارزش افزايش داشته است.
دلار،  697ميليون  و  ميليارد  سه  فروش  با  ترکيه  افزود:  وي 
دلار،  ميليون   97 با  ازبکستان  دلار،  194ميليون  با  پاکستان 

ميليون   32 با  آذربايجان  جمهوري  دلار،  ميليون   38 با  قزاقستان 
دلار، ترکمنستان با 25 ميليون دلار، تاجيکستان با 15 ميليون دلار، 
افغانستان با 13 ميليون دلار و قرقيزستان با بيش از 2 ميليون دلار، 
به ترتيب کشورهاي طرف معامله با ايران در تامين نيازهاي کشور در 

بين اعضاي سازمان اکو بودند.
تاجيکستان،  افغانستان،  ترکيه،  پاکستان،  ايران،  کشور   10
ترکمنستان، ازبکستان، قزاقستان، قرقيزستان و جمهوري آذربايجان 

کشورهاي عضو سازمان همکاري اقتصادي اکو هستند.
ايران در نيمه  بر اساس آخرين اعلام گمرک، تجارت خارجي 
نخست سال جاري به 79 ميليون و 100 هزار تن کالا به ارزش 45 
ميليارد دلار رسيد که سهم صادرات 60 ميليون تن کالا به ارزش 21 
ميليارد و 800 ميليون دلار و سهم واردات 19 ميليون و 100 هزار 

تن به ارزش 23 ميليارد و 100 ميليون دلار بود.

آخرين وضعيت فروش اموال مازاد دولت

2 درصد صادرات، 7 درصد سرمايه گذاري و يک درصد از توليد کشور در مناطق آزاد است

سخنگوي گمرک؛ترکيه مقصد نخست کالاهاي صادراتي ايران شد

مدير عامل شرکت تهيه و توليد مواد معدني ايران تشريح کرد؛
فعاليت اکتشافي ايمپاسکو در 16 استان

با توجه به پتانسيل هاي موجود، سيستان و بلوچستان مي تواند به عنوان يکي از قطب هاي معدني 
کشور به ويژه در حوزه مس، طلا و آنتيموان شود.

مديرعامل شرکت تهيه و توليد مواد معدني ايران با توجه به اقدامات انجام شده در معدن مس- طلا 
جانجا گفت: تاکنون حدود 80 هزار متر حفاري اکتشافي توسط شرکت تهيه و توليد مواد معدني در اين 
معدن انجام شده و در حال حاضر مزايده فراخوان جذب سرمايه گذار اين محدوده در دست انجام است. 
مدير عامل شرکت تهيه و توليد مواد معدني ايران گفت: انجام حفاري در محدوده طلاي بزمان را نيز در 
برنامه داريم.اميرعلي طاهرزاده ادامه داد: با هدف آماده سازي نيروي انساني متخصص براي توسعه معادن 
کشور، اقدام به برگزاري دوره هاي آموزشي کاربردي کرده ايم. علاوه بر اين يکي از استراتژي هاي شرکت 

ايجاد ارتباط موثر بين معدن و صنعت با دانشگاه هاي استان است.
وي افزود: اين شرکت در 16 استان فعاليت اکتشافي و در 23 استان فعاليت هاي معدني را در دست 

اقدام دارد.
طاهرزاده تصريح کرد: فعاليت اکتشافي اين شرکت در 5 پهنه بوده که دو پهنه خاتمه و سه پهنه 
ادامه  طاهرزاده  کرده ايم.  شناسايي  اميدبخش  هدف   54 تاکنون  و  مي يابد  خاتمه  سال جاري  در  ديگر 
داد: علاوه بر آن در 11 پروانه اکتشاف نيز در حال فعاليت هستيم و هدف شرکت، کاهش ريسک هاي 
سرمايه گذاري براي سرمايه گذاران به ويژه در بخش اکتشاف است که پس از اخذ گواهي کشف نسبت 

به برگزاري فراخوان عمومي جهت ادامه فعاليت سرمايه گذاران داراي اهليت فني و مالي اقدام مي کنيم.
به گفته وي، در سال جاري نسبت به جذب سرمايه گذار در بخش محدوده هاي آنتيموان و طلاي سياه 
جنگل اقدام کرده ايم. مدير عامل شرکت تهيه و توليد مواد معدني ايران تاکيد کرد: شکستن محدوده ها 
به محدوده هاي کوچک تر سبب کاهش پارامترهاي اقتصادي در فعاليت هاي معدنکاري مي شود و بايد از 

اين روش بدون دلايل فني و اقتصادي لازم، دوري کرد.
معرفي پتانسيل هاي معدني سيستان و بلوچستان با اقدامات ايميدرو و سازمان زمين شناسي

در اين نشست غلام سرور نوتي زهي رئيس خانه معدن استان نيز تاکيد کرد: با اکتشافاتي که از 
سوي ايميدرو و سازمان زمين شناسي انجام شده، پتانسيل هاي معدني سيستان و بلوچستان به ايران 
معرفي شده است. در اين جلسه مديران شرکت هاي خصوصي و روساي تشکل ها به بيان ديدگاه هاي خود 

براي توسعه معادن سيستان و بلوچستان پرداختند.

اهداي لوح تقدير و تنديس به مدير گروه روابط عمومي شرکت مس؛
نشان ويژه »روابط عمومي اثربخش« به شرکت مس اهدا شد

جشنواره  »هجدهمين  و  روابط عمومي«  بين المللي  سمپوزيوم  »هفدهمين  در  مس  ملي  شرکت 
برترين هاي روابط عمومي ايران«، موفق به دريافت نشان ويژه »روابط عمومي اثربخش« و تنديس روابط 

عمومي برتر در »بخش ارتباطات الکترونيکي و مجازي« و »روابط عمومي بحران« شد.
»هفدهمين دوره سمپوزيوم بين المللي روابط عمومي« و »هجدهمين دوره جشنواره برترين هاي 
روابط عمومي ايران« با حضور جمعي از مديران، فعالان حوزه ارتباطات، کارشناسان روابط عمومي ايران 

و استادان بين المللي، در مرکز همايش هاي صدا و سيما برگزار شد.
در بخش »روابط عمومي بحران« بر اساس رأي هيئت داوران »هجدهمين دوره جشنواره برترين 
هاي روابط عمومي ايران« )سمپوزيوم بين المللي روابط عمومي( به دليل رعايت استانداردهاي حرفه اي، 
مديريت راهبردي و خلاقيت در کار تنديس روابط عمومي برتر به مدير گروه روابط عمومي شرکت ملي 

مس تعلق گرفت.
برتر  عمومي  روابط  عنوان  به  مس  شرکت  مجازي«  و  الکترونيکي  »ارتباطات  بخش  در  همچنين 
انتخاب شد و از محمد جواد خليلي مشاور مديرعامل و مدير گروه روابط عمومي به پاس خلاقيت و فعاليت 

هاي ارزشمند، با اهداي لوح و تنديس تقدير بعمل آمد.
شايان ذکر است در »هفدهمين دوره سمپوزيوم بين المللي روابط عمومي«، دارابي قائم مقام وزير 
گردشگري، ميراث فرهنگي و صنايع دستي و حسين مهري مديرعامل بانک صنعت معدن علي سخنراني 

کردند.
*روابط عمومي هاي مس سرچشمه، شهربابک و سونگون برتر شدند

بين المللي  ايران« )سمپوزيوم  روابط عمومي  برترين هاي  دوره جشنواره  در »هجدهمين  همچنين 
افکار  و  ارتباطي  در بخش »مطالعات  داوران  رأي هيئت  با  نيز  روابط عمومي( مجتمع مس سرچشمه 

عمومي« و »ارتباطات الکترونيکي و مجازي« موفق به دريافت لوح و جايزه »روابط عمومي برتر« شد.
افکار عمومي«، »برنامه ريزي  ارتباطي و  نيز توانست در 3 بخش »مطالعات  مجتمع مس سونگون 
ارتباطي« و  »اطلاع رساني« بر اساس نظر هيئت داوران، لوح و جايزه »روابط عمومي برتر« را دريافت 

کند.
علاوه بر اين، مجتمع مس شهر بابک در اين دوره از جشنواره برترين هاي روابط عمومي ايران« در 

بخش »ارتباطات رسانه اي« و »ارتباطات فرهنگي« موفق به اخذ تنديس »روابط عمومي برتر« شد.

رييس اتاق بازرگاني 
تهران هشدار داد؛

تشدید 
خروج 
سرمایه 
از کشور

اينکه خالص حساب سرمايه  با بيان  مسعود خوانساري 
در نيمه نخست سال جاري به 6.3- رسيده است، گفت: روند 

خروج سرمايه از کشور رونق گرفته است.
مسعود خوانساري در جلسه ديروز هيات نمايندگان اتاق 
بازرگاني تهران با اشاره به سرعت گرفتن روند خروج سرمايه از 
کشور گفت: افزايش تراز منفي سرمايه نيز نگران کننده است 
و خالص حساب سرمايه در نيمه نخست سال جاري به منفي 
6.3 ميليارد دلار رسيده که نسبت به مدت مشابه سال قبل 63 
درصد تضعيف شده است و اين احتمال تشديد خروج سرمايه 

از کشور را مي دهد.
رييس اتاق بازرگاني تهران افزود: اطلاعات منتشر شده از 
سوي مراجع رسمي، وضعيت توليد و تجارت رونق يافته؛ هر 
چند شرايط نسبت به گذشته بهتر شده و در سال جاري شاهد 
افزايش 3.3 درصدي  و  رشد 40 درصدي صادرات غيرنفتي 

توليد ناخالص داخلي هستيم.

خوانساري با اشاره به وضعيت نامناسب تورم در کشور 
خاطرنشان کرد: وضعيت تورم هنوز نامناسب است و مشکلات 
براي خانوارها وجود دارد.وي اظهار داشت: از سوي ديگر، در 
خريد خانه در ترکيه ايراني ها رتبه اول را کسب کرده اند و لير 
هر روز با کاهش مواجه مي شود و وضعيت لير به مراتب بدتر 

خواهد بود و کاهش بيشتري خواهد يافت.
خوانساري ادامه داد: با توجه به کاهش ارزش لير، مشخص 
نيست که چرا ايراني ها اينقدر در ترکيه ملک مي خرند؛ اين در 
حالي است که بايد دولت آسيب شناسي لازم را صورت دهد و 
يکبار ديگر قانون ماليات بر عايدي سرمايه را مورد بررسي قرار 

دهد، چراکه خروج سرمايه نگران کننده است.
خوانساري گفت: رشد سرمايه گذاري در دو فصل اول و 
دوم سال 1400 منفي بوده و طبق گزارش مرکز پژوهش هاي 
مجلس وضعيت امنيت سرمايه گذاري در کشور را مهمترين 
عامل عدم سرمايه گذاري معرفي شده است که اميد مي رود 

دولت جديد با ثبات بخشي به اقتصاد کشور وضعيت را بهبود 
دهد.وي اظهار داشت: ارتباط با چين يکي از موضوعات اين 
تاثير  تحت  که  است  و لازم  است  ايران  هاي  رسانه  روزهاي 
مسائلي قرار نگيريم، يعني همانطور که مسائل با غرب براي 
نيز مهم است و چين دومين  ايران مهم است مسائل شرق 
اقتصاد بزرگ دنيا است و در سال آينده نيز توسعه خواهد يافت.
خوانساري ادامه داد: اتاق بازرگاني نيز بايد واقع بينانه با 
اين موضوع برخورد کند و مراقب باشيم که پيمان هاي درستي 

بنويسيم و هر دو وطرف در تفاهم نامه ها برد داشته باشند.
به گفته رييس اتاق تهران، در دو روز گذشته، موضوعاتي 
در رابطه با مجلس و اتاق مطرح شده که بحث هاي خوبي 
نيست و در تقابل قرار گرفتن بخش خصوصي با مجلس در 
شرايط کنوني که نياز است که همه قوا همدل باشند و اتاق نيز 
به عنوان مشاور سه قوه پشتيبان باشد، اين موضوعات جالب 

نيست.


